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                                                  GRAD DELNICE
GRADSKO VIJEĆE GRADA DELNICA

-vijećnicama i vijećnicima Gradskog vijeća-

Predmet: IZVJEŠTAJ O RADU GRADONAČELNIKA 

Poštovane vijećnice, poštovani vijećnici Gradskog vijeća Grada Delnica, odredbom članka 62.
Statuta Grada Delnica ("Službene novine Primorsko-goranske županije" 28/09, 41/09, 11/13,
20/13-pročišćeni  tekst)  propisana  je  obveza  da  Gradonačelnik  dva  puta  godišnje  podnosi
izvješće o svom radu, i to do 31. ožujka tekuće godine za razdoblje srpanj-prosinac prethodne
godine, i do 30. rujna, za razdoblje siječanj-lipanj tekuće godine.
Slijedom navedenog, podnosim Vam izvješće o najvažnijim aktivnostima i pitanjima kojima
sam se bavio u izvještajnom razdoblju od 1. srpnja do 31. prosinca 2015. godine.

Prioritetna i najvažnija aktivnost u izvještajnom razdoblju odnosila se na pokušaj ublažavanja
ogromnog gubitka poreznih prihoda zbog gubitka statusa brdsko-planinskog područja.
To  je  bio  nastavak  svih  dosadašnjih  aktivnosti,  od  brojnih  sastanaka  načelnika  i
gradonačelnika  Gorskog  kotara,  sastanaka  u  Ministarstvu  financija,  kod  premijera
Milanovića,  bivšeg predsjednika Josipovića,  s  predsjednicom Republike Kolindom Grabar
Kitarović u siječnju i svibnju 2015., i na kraju, u Ministarstvu regionalnig razvija i fondova
europske unije u srpnju prošle godine, na kojem nam je potpredsjednik Vlade Branko Grčić
prezentirao kompenzacijske mjere ublažavanja posljedica zbog gubitka statusa.
Podsjetit ću:

1. Obećao je povećanje udjela u porezu na dohodak sa 60 % na 64,6 %,
2. Obećao je formiranje posebnog fonda za kapitalne pomoći u iznosu od 16 %, kao

i fonda od 1,5 % za financiranje europskih projekata,
3. Obećao je formiranje posebnog fonda od minimalno 40 milijuna kuna kao tekuću

pomoć iz proračuna na ime gubitka prihoda od poreza na dobit. Sredstva bi se
dijelila s obzirom na indeks razvijenosti i to na način da bi JLS s većim indeksom
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participirale  s  manjim  iznosom,  a  JLS  s  manjim  indeksom  s  većim  iznosom
tekuće  pomoći.  Nastavno,  izjavio  je  da  će  se  ta  sredstva  moći  koristiti  za
podmirenje svih rashoda, osim za plaće, što je bilo razumljivo i prihvatljivo.

4. Obećao je da će se izmjenama Zakona o šumama povećati šumski doprinos s 5 %
na 7 %,

5. Na kraju, obećao je da će se izmjenama Zakona o cestama trošak zimske službe-
čišćenje i  posipavanje, prebaciti  na Hrvatske ceste,  te da će se za tu namjenu
osigurati sredstva minimalno od 7-8 milijuna kuna;

Na žalost, od svega najavljenog u saborskoj proceduri podržano je jedino povećanje udjela
poreza na dohodak sa 60 na 70,5 %, te 10 % za kapitalne pomoći, što na primjeru našeg
proračuna ukupno iznosi 1,5 milijuna kuna, no izgubili smo, podsjetit ću, 9,5 milijuna kuna
poreznih prihoda, i to:

- 5,5 milijuna kuna poreza na dohodak i prireza,
- 2 milijuna kuna poreza na dobit, i
- 2 milijuna kuna zbog povećanja neoporezivog dijela dohotka;

Izgubili  smo i  1,7  milijuna  kuna  prihoda  od  komunalne  naknade  zbog  oslobađanja
DUUDI-ja i Ministarstva obrane od obveze plaćanja komunalne naknade za bivše, ali i
aktualne vojne objekte!

Na kraju,  uskraćene  su  nam i  kompenzacijske  pomoći  zbog  gubitka  statusa  od  3,5
milijuna kuna.

Dakle,  od  tekućih  pomoći  za  gubitak  prihoda  od  poreza  na  dobit  nema  ništa,  od
povećanja šumskog doprinosa nema ništa, od preuzimanja troškova zimske službe nema
ništa!

Ono što  smo mogli  učiniti  jest  da  smo podnijeli  ustavne  tužbe  zbog  nezakonitosti  i
neustavnosti  akata  vezanih  za  oslobađanje  od  plaćanja  komunalne  naknade,  što  je
podržao i ovaj visoki dom!

Svaki komentar je suvišan, no izgovorena obećanja potvrda su vjerodostojnosti, ozbiljnosti i
dobronamjernosti gospodina Grčića kao i politike koju je predstavljao, te su izraz i njegove
moralnosti. Nakon svega, moram izgovoriti još jednu rečenicu: gospodine Grčiću sram Vas
bilo, cijelo vrijeme ste nas lagali i obmanjivali!
Ako je to uobičajeni način političke komunikacije, tada se gnušam takve politike i takvih
predstavnika politika ma odakle dolazili! 
Navedene kompenzacijske mjere trebale su biti važan temelj funkcioniranja Grada u prošloj,
ali i  u ovoj proračunskoj godini,  i  novi vjetar nade,  no ovakav odnos prošle vlasti  prema
Gorskom kotaru samo je potvrda da smo za njih bili apsolutno nevažna činjenica, zapravo,
upitno je da li smo za njih uopće predstavljali činjenicu!?
Bez obzira  na sve,  nastavit  ćemo s  aktivnostima kako bi  se  Gorski  kotar  prepoznao kao
specifična  mikroregija  koju  treba  valorizirati  kroz  njegovu  nadmorsku  visinu,  gustoću
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naseljenosti,  mikroklimatske  uvjete,  geomorfološke  značajke,  kao  bitno  otežavajuće
čimbenike  koji  opterećuju  život  i  poslovne  aktivnosti  na  tom  prostoru,  kako  bi  postao
konkurentan drugim djelovima zemlje, prvenstveno u privlačenju i realizaciji investicijskih
ulaganja. Jedini nači da se to postigne, u prijelaznom razdoblju, jesu posebne olakšice koje će
privući  ulagače,  a  trajno  rješenje vidim u posebnom Zakonu o  Gorskom kotaru,  koji  će,
nadam se, biti upućen prema saborskim tijelima radi daljnje procedure i usvajanja. Kada će to
biti, kada će biti usvojen i da li će biti usvojen, to je pitanje na koje ovoga časa nitko ne može
dati odgovor.

Ono što je ovoga časa izvjesno jest pomoć kroz realizaciju sredstava švicarskog fonda s 20
milijuna švicarskih franaka, kao provedba sporazuma švicarske i hrvatske vlade, a sredstva bi
se koristila, prema trenutno zamišljenom planu, na području Grada Delnica i Općine Fužine
za  realizaciju  projekata  vodnih  građevina  koje  treba  pripremiti  naše  trgovačko  društvo
Komunalac vodoopskrba i odvodnja d.o.o.  

Pokušavajući spasiti ono malo što nam je još ostalo ustrajno sam naglašavao potrebu stvaranja
uvjeta koji  bi privukli  investitore u naš Grad, ali  i  Gorski kotar kako bi imali ekonomski
motivirane razloge dolaska, kako bi im se prije svega osigurala konkurentnost, čime bi i Grad
Delnice,  a  i  cijeli  Gorski  kotar  imali  izvjesnost  opstanka.  U  tom smislu  vrlo intenzivne
aktivnosti u izvještajnom razdoblju ogledale su se i kroz nebrojenu pisanu korespondenciju te
osobne kontakte u Ministarstvu poljoprivrede i Hrvatskim šumama, a vezano za realizaciju
ulaganja u poslovnoj zoni Kendar u Lučicama, te oko ulaganja talijanskog investitora u novu
tvornicu peleta u poslovnoj zoni Lučice. 

Podsjećam, u drugoj polovici  2013. godine austrijski poduzetnik Palfinger Gmbh pismom
namjere je izrazio želju proširenja svojih poslovnih kapaciteta koji se nalaze u poslovnoj zoni
Lučice-Kendar,  neposredno  uz  autocestu  Rijeka-Zagreb,  čime  bi  se  ostvarila  mogućnost
novog zapošljavanja. Shvaćajući to kao priliku i šansu koja se ne smije prepustiti, Gradsko
vijeće  Grada  Delnica  je  u  devetom mjesecu iste  godine  donijelo  odluku o ciljanoj  izradi
Urbanističkog plana uređenja navedene poslovne zone.
Poštujući obvezujuću proceduru, Grad je proveo sve potrebne aktivnosti i radnje, te je 2014.
na Gradskom vijeću usvojen Urbanistički plan proširenja poslovne zone. Nastavno, izvršena
je parcelacija, formirana jedinstvena čestica, a od DUUDI-a je ishođena potrebna suglasnost.
Kako se buduća proširena poslovna zona nalazi na području kojim gospodari javno poduzeće
Hrvatske  šume,  od  Ministarstva  poljoprivrede  smo  zatražili  izdvajanje  čestice  iz  šumsko
gospodarske osnove, u čemu smo također uspjeli.  Posljedično navedenom, Hrvatske šume
d.o.o.  su izdale rješenje kojim od Grada potražuju naknadu od 1.208.000,00 kuna na ime
izdvajanja tog zemljišta iz šumsko-gospodarske osnove Hrvatskih šuma. 
O završenom postupku izrade Urbanističkog plana uređenja sam razgovarao s gospodinom
Miterbauerom, direktorom Palfingerovog pogona u Lučicama,  koji  je  izrazio zadovoljstvo
učinjenim, ali i nezadovoljstvo našim cijenama zemljišta. O tom problemu sam izvijestio i
ministra  Grčića  i  ministra  Jakovinu  na  sastanku  u  Ministarstvu  regionalnog  razvoja  i
europskih  fondova  koji  je  održan  18.  prosinca  2014.  godine,  gdje  sam  istaknuo  da  je
investicijsko ulaganje Palfingera strateški interes Gorskog kotara, ali i regije, budući nećemo
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imati dovoljno metalaca već će oni morati doći i iz Primorja, pa i iz drugih krajeva, radi čega
nemamo nikakvih predrasuda, te da bi ostvarenje tog ulaganja itekako pozitivno djelovalo na
daljnje demografske procese.

Budući  nije  bilo  nikakvog  odziva,  kako  bi  potaknuo  rješavanje  tog  prevažnog  pitanja,
pismima sam se obratio županu Zlatku Komadini 27. 01. 2015., predsjedniku Vlade Zoranu
Milanoviću 11. 03. 2015., te požurnicom od 29. 04. 2015. koju sam dostavio i Ministarstvu
poljoprivrede,  Ministarstvu  regionalnog  razvoja  i  fondova  europske  unije,  Ministarstvu
gospodarstva, kao i Hrvatskim šumama, no na žalost do danas, nisam dobio nikakav odgovor!
 
Kako  bi  pokušali  nešto  učiniti  a  što  je  u  našoj  nadležnosti,  nakon  provedenog  postupka
revizije, potpisao sam novu Odluku o cijeni zemljišta u kojoj je vrijednost zemljišta izvan
građevinskog područja koje je namijenjeno za industrijsko-proizvodnu namjenu, kamo spada i
područje Kendra u Lučicama, sa 160,00 kuna smanjena na 15,00 kuna.

Podsjetit ću da je jedna od glavnih političkih teza tada vladajućih cijelo vrijeme mandata bila
da je  ključ rješavanja svih problema privlačenje novih investitora,  otvaranje novih radnih
mjesta i zaustavljanje demografske erozije! Što su na konkretnom primjeru učinili mislim da
je bespredmetno razgovarati!

Sve  navedeno  je,  na  žalost,  potvrda  naše  politike  koja  ne  čini  gotovo  ništa  u  stvaranju
potrebnih uvjeta da investitor ostvari svoj poslovni interes, posebno u kraju koji je zbog svojih
specifičnosti nekonkurentan, a time neatraktivan za ulagače!

Nastavno,  želeći  pomoći  u  ostvarenju  još  jednog  investicijskog  ulaganja  talijanskog
investitora  D.E.L.N.I.  d.o.o.  Lučice,  Lučička  cesta  3,  koji  je  vlasnik  jednog  dijela
poduzetničke  zone  u  Lučicama,  i  koji  ima  želju  taj  prostor  privesti  proizvodnoj  namjeni
izgradnjom kogeneracijskog postrojenja  za  proizvodnju  peleta  čime bi  zaposlio  tridesetak
radnika,  vrijednost  investicije  je  oko  6,5  milijun  eura,  obratio  sam  se  pismom  podrške
Hrvatskim  šumama,  Ministarstvu  regionalnog  razvoja  i  europskih  fondova,  Ministarstvu
poljoprivrede, Agenciji za investicije i konkurentnost Ministarstva gospodarstva, no na žalost
ni  sa  jednog  mjesta  nikakvog  konkretnog  odziva!   Da  bi  talijanski  ulagač  ostvario  svoj
poslovni plan naša lokalna samouprava će učiniti sve da do toga dođe, naročito olakšicama
koje su u našoj  nadležnosti,  no ne možemo im osigurati  minimalno potrebnu sirovinu za
proizvodnju, odnosno drvnu masu!
Obrnuto racionalnom razmišljanju,  Hrvatske šume uvjetuju isporuku sirovine dovršetkom,
izgradnjom  postrojenja,  a  investitor  treba  uložiti  1,5  milijuna  eura  u  nabavku  opreme  i
strojeva svjestan da nema nikakvu garanciju za sirovinu. Mislim da je svaki komentar suvišan
i  na  tragu je  uvodno izrečenog da  se  na  globalnom planu  ne  čini  ništa  kako  bi  zadržali
investitora, naprotiv!
O  ovom  problemu  sam  također  pisao  Hrvatskim  šumama,  Ministarstvu  poljoprivrede  i
Ministarstvu regionalnog razvoja i fondova europske unije, kao i Premijeru, no na žalost i po
tom pitanju do danas se ništa nije riješilo! 
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Smatram da su izmjene propisa kojima bi Hrvatske šume napravile izuzetak od naplate
vrijednosti zemljišta zbog izuzimanja 5,5 hektara za proširenje Palfingera iz šumsko-
gospodarske osnove, kao i osigurale potrebnu sirovinu za početak proizvodnje peleta,
vrijedne  tih  strateških  interesa,  a  to  bi  bila  i  konkretna  kapitalna  pomoć,  te  način
kompenzacije izgubljenih poreznih prihoda! 

Zbog svega navedenog, pismom sam se obratio i predsjedniku Hrvatskog Sabora Josipu Leki,
te predsjednici Republike Hrvatske Kolindi Grabar Kitarović, moleći ih da se i oni uključe u
rješavanje  tog  prevažnog  pitanja,  koji  su  me  povratno  informirali  da  su  moj  zahtjev
proslijedili na nadležno postupanje. Na žalost,  s tih mjesta nisam nikada dobio bilo kakav
odgovor! Posebnim pismom sam se ponovno obratio potpredsjedniku Vlade Branku Grčiću
18. kolovoza 2015., tražeći da se uz predložene kompenzacijske mjere za Gorski kotar uvaže
još dvije, i to:

Prva  bi  se  odnosila  na izuzimanje  od  plaćanja  naknade Hrvatskim šumama d.o.o.   za
prenesena  i  ograničena  prava  na  šumi  i  šumskom  zemljištu  kada  se  radi  o  zemljištu
Republike Hrvatske kojim kao šumsko-gospodarskom osnovom gospodare Hrvatske šume
d.o.o.,  a koje izuzimanjem iz te osnove treba služiti za investicijsko ulaganje proizvodne
namjene na našem području.
Za to je potrebno izmijeniti  Pravilnik o utvrđivanju naknade za prenesena i ograničena
prava na šumi i šumskom zemljištu (NN. br. 105/09), koji donosi ministar poljoprivrede. 

Druga bi se odnosila na ulagače kojima bi se omogućilo prioritetno osiguranje sirovinske
baze za početak proizvodnje koja bi se bazirala na preradi goranske drvne sirovine u gotov
proizvod na području Gorskog kotara. Po toj osnovi bi trebali imati i povoljnije uvjete na
licitacijama na kojima se osigurava sirovinska osnova, a koji su određeni Općim uvjetima
prodaje određenih drvnih proizvoda.

Pismo istog sadržaja sam uputio i ministru gospodarstva Ivanu Vrdoljaku podsjećajući ga na
njegovu izjavu kojom je nedavno izrekao svoj stav da „mrzi zakone koji uništavaju radna
mjesta“! na žalost ni sa jedne adrese nisam dobio ni barem pristojan odgovor da su moj
dopis zaprimili!

Taj izuzetak ne bi ostale djelove zemlje stavio u podređeni položaj. Naime, Gorski kotar je
zbog svojih otegotnih uvjeta života i privređivanja toliko poseban i specifičan da ga konačno
treba prepoznati i uvažiti kao doista poseban izuzetak i na taj način ga učiniti konkurentnim
jer bez toga neće imati budućnosti! Mišljenja sam da je realizacija navedenih investicija i sva
buduća  korist  s  tog  osnova,  daleko  i  neusporedivo  vrjednija  od  transakcija  zemljištem i
sirovinskom bazom!  Realizacijom navedenih  investicija  sami  bi  osigurali  novi  prihod  od
poreza na dohodak, prireza, a potrošnja temeljena na novoj vrijednosti bila bi samo generator
novoj proizvodnji! 
Smatram da je to i bitno političko pitanje čijim rješavanjem svaka vlast treba pokazati koliko
joj je stalo do ravnomjernog razvoja svih krajeva, a posebno  kraja koji je surov, otegotan i
zbog toga jedinstven, specifičan i poseban!

6



Na žalost, ni sa jedne adrese nisam dobio ni barem pristojan odgovor da su moj dopis
zaprimili!
Bez obzira na sve pokušaje, nismo uspjeli  u nastojanju da se pitanje zemljišta, u interesu
privlačenja kapitala, riješi kao izuzetak, budući je nakon svih nastojanja i DORH izrazio stav
da  se  nabavna  cijena  zemljišta  (naknada  Hrvatskim  šumama)  mora  dodati  procijenjenoj
vrijednosti zemljišta!

Na  kraju  svega,  epilog  jest  da  Hrvatskim  šumama  moramo  isplatiti  navedenu  naknadu,
definirati  novu  cijenu  kvadrata  u  visini  protuvrijednosti  naknade  i  takvu  cijenu  ponuditi
zainteresiranim investitorima, nadajući se da će ih nakon svega još uvijek biti!?
Ipak,  tračak  nade  daje  činjenica  da  talijasnski  investitor  nije  odustao  od  namjeravanog
ulaganja, a za ostatak površine u poslovnoj zoni Kendar, budući je investitor koji je želio
graditi peradarsku farmu s klaonicom od toga odustao, zainteresirani su engleski ulagači koji
namjeravaju kupiti 2,5 hektara radi ulaganja u proizvodnju i s kojima imamo vrlo intenzivnu
komunikaciju, koja će, nadam se i vjerujem, rezultirati realizacijom ulaganja! 

Na žalost, nakon stvaranja temelja za mirnije i učinkovitije djelovanje Turističke zajednice
Grada Delnica,  u  rujnu  prošle  godine,  direktorica  turističkog ureda  TZ Grada  Delnica  je
podnijela neopozivu ostavku iz osobnih razloga, što je impliciralo nove probleme i ponovno
bavljenje  sustavom,  a  na  štetu  osnovnih  funkcija  i  zadaća  koje  je  trebao  obavljati  Ured
turističke zajednice. Uz sve probleme, natječaj za izbor novog čelnog čovjeka zajednice je
uspješno okončan pa se nadam da su konačno ostvareni uvjeti  za efikasniju i  konkretniju
valorizaciju turističkih proizvoda i sadržaja koje može ponuditi naš Grad i turistički djelatnici
u sustavu turizma Grada.

Naravno da su jedna od ključnih tema aktivnosti bili radovi II faze sanacije Supilove ulice, od
“kina” do kraja Supilove, zaključno s radovima na pročistaču otpadnih voda, u dužini od cca
900 matara.
Projekt je bio vrlo zahtjevan, pogotovo u dijelu ulice gdje postoji više uskih prolaza koji vode
do drugog i trećeg reda stambenih objekata, što je bio ozbiljan dinamički problem budući
veliki strojevi nisu mogli pristupiti u te uske prolaze, a što je sve skupa usporavalo planiranu i
očekivanu dinamiku radova. Ipak, sa zadovoljstvom mogu konstatirati da su sve poteškoće
prevladane,  te  da smo u zadanim rokovima projekt  uspjeli  privesti  kraju.  Kruna svega,  u
arhitektonskom smislu, jest da smo uspjeli urediti i plohu glavnog gradskog trga, a također
kao posljedicu  radova na Supilovoj,  izgradili  smo i  oteretni  kanal  oborinske odvodnje,  a
uredili smo i dio ulice Šetalište Ivana Gorana Kovačića, od Supilove do križanja prema Domu
zdravlja i Osnovnoj školi, odnosno Vrtiću. Ukupna vrijednost radova financirana je iz kredita
HABOR-a u iznosu od 12 milijuna kuna, kao i iz sredsatava Hrvatskih voda i TD Komunalac
vodoopskrba i odvodnja d.o.o. Delnice.
Također smo do kraja uredili i Trg goranskih šumara i drvara instalacijom kubusa čime je trg
dobio planirani arhitektonski izričaj.  
Izvođači  radova  u  II  fazi  su  bili  Komunalac  vodoopskrba  i  odvodnja  iz  Delnica,  Goran
graditeljstvo  iz  Delnica,  Građevinar  Čabar  d.o.o.,  Fanjak-građevinski  obrt  iz  Karlovca,

7



Elektroinstalaterski  obrt  Šporčić  iz  Brod  Moravica,  a  nadzorni  organi  su  bili  3  D  Plan
Kurbanović iz Rijeke i Komodel iz Delnica.
Svjesni svih problema koji su nastali kao posljedica vrlo složenih aktivnosti u II fazi radova,
Grad je  sve  poslovne subjekte  na  trasi  dionice  oslobodio  od  obveze  plaćanja  komunalne
naknade za vrijeme trajanja radova budući je bilo evidentno da su isti  uvelike utjecali  na
znatno smanjenje obima poslovanja, a time i na prihode od obavljanja djelatnosti.
Na kraju, sa zadovoljstvom možemo konstatirati da su radovi na vrijeme i uspješno okončani,
a vrlo su intenzivni radovi i na pročistaču otpadnih voda.

Kao  nastavak  provedbe  sporazuma o  realizaciji  preseljenja  Narodne  knjižnice  i  čitaonice
Grada Delnica u bivši Dom oružanih snaga Republike Hrvatske, te uređenja stare pučke škole
Grada Delnica u muzej, u izvještajnom razdoblju su izrađeni projekti za oba objekta kako bi
mogli  aplicirati  na  ciljane  europske  natječaje,  a  također  je  izrađen  idejni  projekt  buduće
gradske tržnice. 
U izvještajnom razdoblju je izrađen i  idejni projekt  uređenja gradskog parka,  čija  1.  faza
uređenja  bi  trebala  početi  već  ove  godine.  Projekti  knjižnice  i  čitaonice,  muzeja,  kao  i
uređenja gradskog parka, prema volji i želji izvršitelja oporuke, financirat će se iz ostavine
pokojne Jeneth Majnarich, kako u djelu udjela Grada, tako i u djelu troškova predfinanciranja!
  
U provedbi projekata energetske učinkovitosti, kandidiran je objekt Dječjeg vrtića Hlojkica, te
su od strane Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost odobrena sredstva za sanaciju
krovišta, izmjenu stolarije i postavljanje termo fasade u iznosu od 40 % prihvatljivih troškova.
Na žalost, promjenom modela financiranja, obveza lokalne samouprave sada je 60 % troška, a
ne kao prije 40 %, no i to je u ovim uvjetima velika pomoć! Sanacija će započeti ove godine,
za što su osigurana proračunska sredstva.

S obzirom na vrlo složenu problematiku romske (hrvatske) populacije u Brodu na Kupi, te u
Dedinu, održana su dva tematska sastanka na tu temu, od kojih je jedan bio sastanak Vijeća za
prevenciju,  na  kojem  su  bili  predstavnici  nadležnih  inspekcija,  socijalnih  i  zdravstvenih
službi,  predstavnici  policije,  predstavnici  Hrvatskih  šuma  d.o.o.,  predstavnici  zajednice  i
predstavnici  problematične  skupine,  na  kojima  se  na  žalost  nije  pronašlo  odgovarajuće
riješenje  budući  su  se  manje-više  svi  proglašavali  nenadležnima  za  ovo  pitanje.  Ipak,
neprijeporan je zaključak da se radi o ozbiljnom problemu na kojem treba ustrajno i sustavno
raditi  uključivanjem,  prije  svega  više  razine  odlučivanja-Ministarstvo  socijalne  politike  i
mladih, te nadležne predstavnike romske zajednice na nacionalnoj i regionalnoj razini. 

Tijekom ljeta, jedno od glavnih kulturnih događanja u ovom izvještajnom razdoblju svakako
je bio prošlogodišnji  Kotar fest  koji  je kroz nekoliko izuzetnih kazališnih predstava,  kino
projekcija i radionica na otvorenom, itekako podigao kulturnu razinu događanja u Gradu. 

Prošle  godine,  kada je  Gradsko vijeće  Grada Delnica proglasilo  5.  studeni  Memorijalnim
danom Gorskog kotara, a budući nije bilo identičnog odziva i od ostalih goranskih lokalnih
samouprava,  uz  dužno  poštovanje  iznimkama,  zbog  vrlo  teške  financijske  situacije,
ovogodišnji dan sjećanja obilježili smo polaganjem vijenca i paljenjem svijeća kod središnjeg
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križa na Gradskom groblju, a upriličen i dostojanstveno je obilježen i 28. listopad, Dan 138.
brigade HV.   

Krajem studenoga i u prosincu, po treći puta, upriličena je Delnička adventska bajka koja je
privukla brojne posjetitelje kao i domaće stanovništvo, a uz suradnju s GSC-om i HŽ-om,
Grad je organizirano posjetio velik broj gostiju, čime su posebno zadovoljstvo iskazali domaći
ugostitelji.  Usporedbe radi, istu manifestaciju 2013. godine je organizirano posjetilo svega
stotinjak putnika, što je potvrda da se radi o projektu koji ima svoj sadržaj i koji uz dodatne
napore i zalaganje može prerasti u manifestaciju koja će biti  prepoznata puno šire i koja će
donijeti dodatnu korist Gradu i njegovim turističkim djelatnicima!
Adventska  događanja  smo  zaokružili  1.  Silvestarskom  utrkom  ulicama  najvišeg  grada
Hrvatske koja je okupila 56 natjecateljica i natjecatelja različitih dobnih skupina, i koja će
ubuduće, verujemo, prerasti u tradicionalnu sportsko-turističku atrakciju koja će u naš Grad
privlačiti velik broj natjecatelja, ali i gostiju!

Na kraju godine, svim starijim sugrađankama i sugrađanima su podjeljeni prigodni božićni
paketi.

U izvještajnom razdoblju je održano i pet sjedenica Gradskog vijeća Grada Delnica, a odluke
koje su donijete, uvaženim članicama i članovima Gradaskog vijeća su poznate. 

Na  kraju,  no  ne  i  manje  važno,  u  izvještajnom  periodu  je  održano  38  radnih  kolegija
gradonačelnika, a svi zapisnici se nalaze na web portalu Grada.
Također, osim u kolovozu, svakog petka je održana i emisija “Na kavi s gradonačelnikom” u
kojima su građani informirani o mnogim aktualnostima, a razgovaralo se i o brojnim drugim
temama. 

Pored radnih sastanaka s poduzetnicima, održao sam niz sastanaka sa stanovnicima Grada po
najrazličitijim temama i problemima.

Također, u izvještajnom razdoblju smo posjetili i svu novorođenu djecu, kojom prilikom smo
roditeljima uručili skroman prigodni poklon.  

S poštovanjem,

GRADONAČELNIK

Ivica Knežević, dipl. iur. 
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